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  OR.0002.5.2022 

Protokół z obrad 

XLII.2022 Sesji Rady Gminy Kowala 

z dnia 23 czerwca 2022 r 

XLII.2022 Sesja VIII kadencji odbyła się w budynku Urzędu Gminy w Kowali. Sesję rozpoczęto  

o godz. 09:00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kowala Dariusz Chruślak otworzył XLII Sesję. Przywitał 

przybyłych Radnych, Pana Dariusza Bulskiego - Wójta Gminy Kowala, Panią Sekretarz Alinę Szczęśniak, 

Panią Agnieszkę Delikat – Skarbnik Gminy, Kierownika Posterunku Policji w Kowali-Stępocina- sierż. 

sztab. Marka Firleja, Kierowników Referatów Urzędu Gminy Kowala. Przewodniczący przywitał również 

Panie i Panów Sołtysów, przybyłych gości oraz mieszkańców oglądających sesję online.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak stwierdził, iż w obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum 

zdolne do podejmowania proponowanych uchwał (nieobecny Radny Paweł Lis, Radny Marcin Jakubiak). 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie XLII.2022 sesji Rady Gminy Kowala i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy Kowala z dnia 28 kwietnia 2022 roku. 
4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, trybie ich 

załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 
6. Sprawozdanie z działalności oraz stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego  na terenie działań 

posterunku policji w Kowali- Stępocinie za 2021 roku. 
7. Raport o sytuacji ekonomiczno – finansowej SP ZOZ w Kowali-Stępocinie 2022 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kowali-Stępocinie za 2021 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu  Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

 w Kowali-Stępocinie.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania 

konkursowego celem wyłonienia kierownika Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Kowali-Stępocinie.  

11. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Kowala z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2021.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1080/54 położona w miejscowości Kosów, obręb Kosów 
Większy, gm. Kowala na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa sp. z o.o. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 
oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki nr: 167/3, 158 i 32 położone w miejscowości Ludwinów, 
obręb Ludwinów, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 488 położona w obrębie Trablice, gm. Kowala na rzecz 
PGE Dystrybucja S.A. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego zawarte pomiędzy Gminą Miasta Radom,  
a Gminą Kowala w zakresie powierzenia zadań z zakresu zbiorowego odprowadzania ścieków. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Sołectw.  
17. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Kowala za 2021 rok. 
18. Debata nad raportem o stanie Gminy Kowala za 2021 rok. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Kowala.  
20. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2021. 
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21. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy w Radomiu w sprawie 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kowala sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 
2021.  

22. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Kowala za 2021 rok.  

23. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy w Radomiu w sprawie 
opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kowala w sprawie udzielenia 
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2021. 

24. Opinie Komisji na temat sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2021. 
25. Dyskusja. 
26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2021. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kowala z tytułu wykonania budżetu za rok 

2021. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na rok 2022. 
29. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030.  
30. Sprawy różne. 
31. Zakończenie obrad. 

 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że na dzisiejszą Sesję zaproszeni są sportowcy naszej gminy, którym 

zostaną wręczone symboliczne dyplomy i puchary. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie porządek obrad. Rada Gminy głosowała: 13 - 

głosów za, 0 – głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących przy 2 Radnych nieobecnych (Radny Paweł 

Lis, Radny Marcin Jakubiak).  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy z dnia 28 kwietnia 2022 roku  
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie protokołu z XLI sesji Rady Gminy z dnia 28 

kwietnia 2022 roku. Rada Gminy głosowała: 13- głosów za, 0 – głosów przeciw, 0 – głosów 

wstrzymujących przy 2 Radnych nieobecnych.  

 

Ad. 4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zaprosił sportowców oraz ich trenerów na salę posiedzeń. 

Wójt Dariusz Bulski pogratulował wszystkim sportowcom oraz ich trenerom za osiągnięcia sportowe.  

Nagrodzeni zawodnicy: 

Quik Flik: Nikola Stanios, Lena Orzechowska, Lena Grzyb, Julia Górka. 

Judo: Weronika Nogaj, Mikołaj Odzimek, Alicja Górczyńska, Alicja Domagała. 

ZORZA: Szymon Kucharski, Igor Stępień. 

Wychowawca trener: Stanisław Więcaszek. 

 

Pan Wójt przedstawił podsumowanie prac od poprzedniej sesji: 
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3 maja z okazji Dnia Strażaka w Kowali- Stępocina odbyła się uroczysta Masza Święta w intencji 

strażaków. 

W PSP w Parznicach odbyła się akademia z okazji dnia patrona Jana Pawła II. 

11 maja w Sejmie RP odbyło się posiedzenie zespołu parlamentarnego ds. budowy drogi S-12. 

12 maja odbyła się narada z dyrektorami szkół i przedszkola z terenu naszej gminy. 

13 maja odbył się zarząd gminny OSP z terenu Gminy Kowala.  

Trwają prace termomodernizacyjne budynków PSP Bardzice, PSP Mazowszany oraz budynek urzędu 

gminy.       

18 maja została podpisana umowa na budowę szatni oraz dwóch sal lekcyjnych przy PSP Kowala-

Stępocina. Inwestycja jest finansowana z rządowego funduszu Polski Ład.   

W budynku gminy odbyło się Walne spotkanie Gminnej Spółki Wodnej.     

23 maja odbyła się rada społeczna SP ZOZ w Kowali. 

23 maja odbyła się Komisja Rewizyjna oraz posiedzenie Wspólnych Stałych Komisji w sprawie 

omówienia terenów inwestycyjnych w Trablicach.   

14 maja odbyła się uroczystość złotych godów – na uroczystości było 8 par małżeńskich. Pan Wójt 

serdecznie podziękował wszystkim którzy brali udział w przygotowaniach tej uroczystości.   

21 maja w PSP Parznice odbył się Turniej Gimnastyczny o Puchar Wójta Gminy Kowala. Organizatorem 

spotkania był Klub Sportowy  Quik Flik.  

Gmina Kowala otrzymała dotację w kwocie 147 634 000,00 zł na remont boiska przy PSP w Bardzicach, 

są to środki z Budżetu Województwa Mazowieckiego.  

Gmina Kowala otrzymała dotacje w wysokości 30 000,00 zł na remont pokrycia dachowego w remizie 

OSP Ruda Mała, są to środki z Budżetu Województwa Mazowieckiego. 

Gmina Kowala w ramach II edycji Rządowego programu inwestycji strategicznych Polski Ład otrzymała 

dofinasowanie w wysokości ok 10 milionów na budowę sieci kanalizacyjnej w miejscowości Trablice.  

28 maja w muszli koncertowej w Kowali-Stępocinie odbył się piknik rodzinny pod hasłem „Powiatowo-

gminny Dzień Dziecka 2022” Piknik był realizowany wspólnie ze Starostwem Powiatowym  

w Radomiu”. Pan Wójt serdecznie podziękował wszystkim, którzy brali udział przy organizacji tej 

imprezy. W trakcie pikniku na scenie zostały wręczone nagrody za udział w Turnieju siatkówki w PSP 

Kowala-Stępocina.  

2 czerwca w delegaturze Radomskiego urzędu Marszałkowskiego województwa mazowieckiego wraz 

z wicemarszałkiem Rafałem Rajkowskim oraz Panią Skarbnik Agnieszką Delikat zostały podpisane dwie 

umowy „Mazowsze dla sołectw 2022” – kwota 10 000 zł (wyposażenie świetlicy wiejskiej  

w Ludwinowie). Druga umowa jest to „Mazowsze dla czystego powietrza, kontrolowanie 

przestrzeganie przepisów antysmogowych”- kwota 25 000 zł (wykorzystanie drona antysmogowego).  

W dniu 12 czerwca 2022 r. zakończył się XVIII Turniej o Puchar Wójta Gminy Kowala. 
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I miejsce zajęła drużyna z Kowali-Stępocina, II miejsce zajęła drużyna z  Trablic, a III miejsce zajęła 

drużyna  

z Ludwinowa.  

Pan Wójt serdecznie pogratulował oraz podziękował wszystkim drużynom za udział w turnieju. 

Podziękowania również skierował do Pana Piotra Różańskiego oraz wszystkich osób którzy brali udział 

w imprezie.  

Gmina Kowala otrzymała dofinasowanie na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa drogi wewnętrznej  

w m. Kończyce Kolonia” uzyskano dotację w wysokości 184 000 zł ze środków budżetu Województwa 

Mazowieckiego w zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych.  

13 czerwca odbyła się Komisja Oświaty. 

17 czerwca odbyła się Komisja Rolnictwa.  

20 czerwca odbyła się Komisja Budżetowa. 

21 czerwca odbyło się posiedzenie stałych Komisji Rady gminy – spotkanie dotyczyło planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscówkowości Trablice (urbaniści).  

22 czerwca w hali sportowej przy PSP w Kowali-Stępocinie odbyła się XVIII Gala Prymusa.  

26 czerwca odbędzie się akcja poboru krwi w SP ZOZ w Kowali-Stępocinie.  

Pan Wójt również poinformował, że w 28 sierpnia odbędą się Gminne Dożynki 2022.   

Pan Wójt po raz kolejny przypomniał mieszkańcom o obowiązku złożenia deklaracji o źródłach ciepła. 

Termin mija 30 czerwca 2022 r.    

    

Ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, 
trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował że:  

Uczestniczył w Sejmie w Komisji dotyczącej trasy S-12. 

3 maja odbyła się msza św. intencji strażaków. Przewodniczący podziękował i złożył wszystkim 

strażakom życzenia. 

W urzędzie gminy odbyły się Komisje wspólne. Spotkania dotyczyły zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Trablice.  

Odbyły się również Komisje Rewizyjna, Budżetowa, Oświaty oraz Rolnictwa.  

Przewodniczący zaprosił wszystkich na X jubileuszowy rajd rowerowy w miejscowości Maliszów. 

Do biura Rady Gminy zostało złożone 5 pism: 

1. Pismo Przewodniczącego Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie wsparcia Inicjatyw 

Młodzieżowych Rad Gminy/Powiatów Dzielnic m.st. Warszawy.  

2. Pismo Pani Katarzyny Bąk w sprawie protokołu z Komisji Oświaty. 
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Radna Agata Kicior poinformowała, że  przygotowała oświadczenie, dlaczego odmówiła podpisania 

protokołu z Komisji Oświaty z dnia 18 listopada 2021 roku. Radna następnie odczytała treść 

oświadczenia. Żadna z treści omawianych na Komisji nie została zawarta w protokole o czym został 

powiadomiony Przewodniczący komisji, Pani Kicior również poprosiła o uzupełnienie danego 

protokołu. Nadal niestety występują problemy z funkcjonowaniem Przedszkola w Kowali-Stępocinie 

oraz relacji tam panujących, czego dowodem jest dwukrotne zaproszenie Radnych na zebrania  

z rodzicami. Na tych spotkaniach była Radna wraz z Przewodniczącym Rady Gminy Dariuszem 

Chruślakiem. 

Radny Jan Fryszkowski zapytał Radną Kicior, kto na drugie spotkanie do przedszkola zaprosił Radę? 

Radna Agata Kicior odpowiedziała, że taką informacje dostała od Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że na to spotkanie zaprosiła Radę Rodziców Rada 

Rodziców z przedszkola w Kowali -Stępocinie. 

Radny Jan Fryszkowski zadziwił się, że na spotkanie nie zaprosiła Radnych Pani Dyrektor tylko rodzice 

z przedszkola.   

3. Pismo mieszkanki Kowala-Kolonia w sprawie modernizacji sieci wodociągowej. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że to pismo było omawiane na Komisji Budżetowej. 

Komisja wydała pozytywną opinie.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że problem z wodą występuję w większości gmin, a zwłaszcza wtedy 

kiedy jest mało opadów deszczu i jest susza. Co za tym idzie właściciele działek korzystają z wody  

z wodociągów do nawadniania ogrodów. Pan Wójt zaapelował do mieszkańców, aby oszczędzali wodę 

w czasie suszy. W planach jest budowa nowej stacji uzdatniania wody w Dąbrówce Zabłotniej. 

4. Pismo RIO w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji rewizyjnej Rady Gminy Kowala  

w sprawie udzielenia Wójtowi Absolutorium za 2021 r. (treść pisma zostanie odczytana przy  

punkcie 23). 

5. Pismo mieszkanki Kotarwic dotyczy zakłócania spokoju i miru domowego oraz bezpieczeństwa 

mieszkańców gminy. Przewodniczący odczytał również przesłaną odpowiedź Rady Gminy. 

Mieszkanka Kotarwic poinformowała, że była w Starostwie Powiatowym i tam poinformowali, że 

gmina w tej sprawie również powinna pomóc. Na posesji obok odbywają się notorycznie 

zorganizowane imprezy, co powoduje uciążliwy hałas i drgania budynku mieszkalnego. Doskonale też 

o tym Pan Sołtys wie jak te imprezy wyglądają ponieważ był na miejscu, również policja kilkakrotnie 

interweniowała. Przy tym domu weselnym są tereny leśne, cały czas są wystrzeliwane fajerwerki mimo, 

że były za to wykroczenie wystawiane mandaty.  

Wójt Dariusz Bulski odniósł się do prośby mieszkanki Kotarwic podsumowując wszystkie 

dotychczasowe działania gminy w tej sprawie. 
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Radny Jan Malmon potwierdził, że faktycznie był na miejscu i nawet nie da się tego opowiedzieć jaki 

tam jest hałas. Radny uważa, że gmina powinna pomóc mieszkańcom rozwiązać ten problem. 

 Radna Jolanta Suligowska uważa, że Rada Gminy nie ma żadnych kompetencji, aby komukolwiek 

zabronić prowadzić działalności gospodarczej. Jedynie co Rada może to poprosić pana Kierownika 

Posterunku Policji w Kowali-Stępocina, aby wysyłał w to miejsce częściej patrol policji.  

Mieszkanka Kotarwic poinformowała, że w 2009 roku złożone zostało pismo do Wójta Stanika, że 

mieszkańcy sąsiadujących posesji z domem weselnym nie zgadzają się na taką emisje hałasu. Przy 

wydawaniu jakichkolwiek pozwoleń Urząd Gminy mógł zastrzec, że taki sprzeciw był złożony.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że najlepszym rozwiązaniem będzie złożenie pozwu do sądu 

cywilnego. Jeśli Sąd wyda wyrok to będzie on musiał być wykonany. 

Radna Agata Kicior uważa, że jeśli na drodze gminnej jest problem z jazdą autem z nadmierną 

prędkością to zawsze można zastosować poprzeczne ograniczniki. 

Wójt Dariusz Bulski uważa, że każdy z nas powinien wiedzieć jak poruszać się po publicznych drogach. 

Jeśli zamontujemy taki ogranicznik w jednym miejscu, to należałoby wstawiać takie ograniczniki na 

terenie całej gminy. Na naszej gminie jest około 60 km dróg gminnych, aby wykonać na każdej drodze 

ograniczniki to należałoby wydać z budżetu gminy kilka milionów złotych. 

Mieszkanka Kotarwic poinformowała, że teren o którym jest mowa jest terenem gdzie występują 

tereny leśne. Po tej drodze mieszkańcy biegają, jeżdżą rowerami, na pewno dobrze byłoby 

zamontować takie spowalniacze. 

Radny Dariusz Parszewski poinformował, że problem jazdy z nadmierna prędkością występuje 

wszędzie podobnie jest w miejscowości Ludwinów. Radny uważa, że nic tak nie działa dobrze jak 

kontrole prędkości stosowane przez policje. Co do działalności domu weselnego to taki lokal rządzi się 

swoimi prawami. Oczywiście organizacja imprez powinna się odbywać tak, aby okoliczni mieszkańcy za 

bardzo tego hałasu nie odczuwali.  

Radna Barbara Kołodziejczyk poinformowała, że jest taka mapa policji, gdzie można nanieść 

newralgiczne miejsca. Dzięki temu będą w tym miejscu częstsze kontrole.        

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności oraz stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego  na terenie 
działań posterunku policji w Kowali- Stępocinie za 2021 roku. 
 

Kierownik Posterunku Policji w Kowali sierż. sztab. Marek Firlej poinformował, że: 

Stan etatowy Posterunku Policji w Kowali, to 10 funkcjonariuszy Policji. Posterunek obecnie dysponuje 

środkami transportu: 1-jednym pojazdem osobowym oznakowanym, 1-jednym pojazdem osobowym 

nieoznakowanym. Skierowano do służby zewnętrznej patrolowej i obchodowej w systemie  

8-godzinnym: 889 policjantów. 

Przestępstwa powstałe na terenie podległym z podziałem na kategorie: 
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W 2021 roku wszczętych zostało:  

– 159 postępowań, 

-  wykrywalność wyniosła  77,31  %. 

Kategorie przestępstw zaistniałych na podległym terenie: 

Kradzieże mienia – 14, Kradzieże z włamaniem – 7, Kradzież rozbójnicza – 1, Bójka i pobicie –  

1, Przestępstwa gospodarcze – 2, Uszczerbek na zdrowiu – 1, Uszkodzenie mienia – 9, Przestępstwa 

narkotykowe – 0, Ujawniono nietrzeźwych kierujących pojazdami – 15, Nie alimentacja – 29, Oszustwa 

– 19, Inne – 61, Ogółem zatrzymano sprawców przestępstw -  10, Ogółem zatrzymano osób 

poszukiwanych (Listem Gończym, Nakazem Doprowadzenia do Aresztu Śledczego/Zakładu Karnego, do 

ustalenia miejsca pobytu) - 53 

Liczba przeprowadzonych interwencji  w 2021 roku :  

Ogółem 1281 

– 1189 publicznych, 

-  92 domowych, 

- wylegitymowano 2780 osób, 

W 2021 roku odnotowano wzrost interwencji domowych i spadek interwencji publicznych  

w porównaniu z rokiem ubiegłym. 

Ujawniono ogółem wykroczeń   679, w tym: 

- ukarano mandatem karnym 278, 

- pouczono w związku z wykroczeniem 384 

- oraz przeprowadzono 46 postępowań wyjaśniających w sprawach o wykroczenie z czego skierowano 

17 wniosków o ukaranie do Sądu Rejonowego w Radomiu. 

W 2021 roku policjanci Posterunku Policji w Kowali przeprowadzili:  

- 92 interwencji domowych, gdzie w większości przypadków dochodziło do nieporozumień między 

małżonkami, w 8 przypadkach stwierdzono przemoc w rodzinie, w 25 przypadkach wszczęto Procedurę  

Niebieskiej Karty, ogółem w prowadzeniu Procedur  Niebieskich Kart  32. Dzielnicowi w ramach 

obchodu podległego rejonu służbowego, systematycznie dokonują kontroli rodzin objętych procedurą 

Niebieskiej Karty oraz sprawców przemocy domowej. 

Jako zjawisko patologiczne występuje na terenie całej Gminy. W 2021 roku celem wytrzeźwienia 

doprowadzono:  

- 31 osób doprowadzono do jednostki Policji i PDOZ , 8 osób doprowadzono do miejsca zamieszkania 

W 2021 roku na terenie Gminy Kowala realizowano czynności związane z: 

1. Zabezpieczeniem spotkań sportowych piłki nożnej odbywające się na obiekcie sportowym GKS 

„ZORZA KOWALA” w Kowali, 
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2. Zabezpieczenie przejazdów kibiców klubów sportowych, przemieszczających się w drodze na mecz  

i po przemieszczających się przez teren gminy, 

3. Zabezpieczenie rajdów rowerowych organizowanych przez Szkoły na terenie gminy. 

W zakresie zapewnienia bezpieczeństwa i porządku dokonano sprawdzenia oznakowania dróg. 

Kontrolowano wskazane przez mieszkańców miejsca zagrożone. Dokonywano sprawdzeń w rejonie jak       

i obiektach handlowych pod kątem przestrzegania „Ustawy o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi” oraz pod kątem przestrzegania obostrzeń związanych z pandemią 

Covid-19. 

W 2021 roku Posterunek Policji w Kowali, realizował działania prewencyjne, prewencyjno – operacyjne 

oraz represyjno – kontrolne, takie jak: „Bezpieczne Święta”, „Bezpieczne Wakacje” oraz  akcje - „Znicz”, 

„Bezpieczna Droga do Szkoły”, „Widoczny na drodze – Bezpieczny po Zmroku”. W celu ograniczenia 

przestępstw i wykroczeń podlegli policjanci realizują programy prewencyjne takie jak: „Widoczny na 

drodze – Bezpieczny po Zmroku”, „Bezpieczna droga do Szkoły”, „Kręci mnie bezpieczeństwo przez cały 

rok”, „Profilaktyka uzależnień młodzieży i przeciwdziałanie przemocy” – poprzez spotkania z młodzieżą 

szkolną gdzie prowadzone są pogadanki, odbywają się również spotkania z gronem pedagogicznym, 

pedagogami szkolnymi oraz Dyrektorami Szkół. 

W ramach poprawy Stanu Bezpieczeństwa Publicznego Posterunek Policji w Kowali, współpracuje  

z lokalnym samorządem, gdzie przedstawiana jest informacja dot. Bezpieczeństwa na terenie Gminy, 

również podlegli policjanci w szerokim zakresie współpracują z Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej poprzez wymianę informacji o osobach i zachowaniach patologicznych i zdarzeniach 

mających wpływ na bezpieczeństwo. 

Kierownik Posterunku Policji w Kowali, w ramach współpracy z Wójtem Gminy w Kowali,  na bieżąco 

wymienia wiedzę, newralgiczne potrzeby dotyczące problematyki zapewnienia bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na trenie podległym Gminie Kowala.  

Oceniając pracę Posterunku Policji w Kowali za okres 2021 roku w porównaniu do roku poprzedniego,  

należy stwierdzić, nieznaczny wzrost ilość postępowań przygotowawczych dotyczących przestępczości 

ogólnej. Znacznym utrudnieniem w realizacji podstawowych zadań w pracy Posterunku jest zbyt mała 

obsada etatowa, co wielokrotnie uniemożliwia podejmowanie skutecznych działań operacyjno-

prewencyjnych.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak zarządził przerwę.  

Ad. 7. Raport o sytuacji ekonomiczno – finansowej SP ZOZ w Kowali-Stępocinie 2022 rok. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że raport jest przygotowany na podstawie sprawozdania 

finansowego za poprzedni rok obrotowy i zawiera w szczególności analizę sytuacji ekonomiczno-

finansowej za poprzedni rok obrotowy, prognozę sytuacji ekonomiczno -finansowej na kolejne trzy lata 
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obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń oraz informacje o istotnych zdarzeniach mających wpływ 

na sytuacje ekonomiczno-finansową samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej. Rada 

Społeczna na posiedzeniach często omawia sytuacje ośrodka zdrowa. Sytuacja ekonomiczna SP ZOZ 

jest stabilna, wszystkie zobowiązania są na bieżąco regulowane.   

 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kowali-Stępocinie za 2021 rok. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że zgodnie z uchwałą o rachunkowości roczne sprawozdanie 

finansowe SP ZOZ podlega zatwierdzeniu przez organ, który tworzył zakład. Podjęcie uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz przeznaczenia zysku na działalność stanowią 

SP ZOZ w Kowali za 2021 rok uznaje się za zasadne. Jak już wcześniej było wspomniane sytuacja SP ZOZ 

jest stabilna i wszystkie zobowiązania są na bieżąco regulowane.   

  
Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kowali-

Stępocinie za 2021 rok. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów 

wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym (Radny Marcin Jakubiak). Uchwała Nr XLII.357.2022. 

 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu  Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Kowali-Stępocinie. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że Wojewoda Mazowiecki pismem z dnia 18 lutego 2022 roku 

wskazał naruszenie prawa w uchwale nr XXXVII.293.2021 Rady Gminy Kowala z dnia 28 grudnia 

2021 roku w sprawie nadania Statut Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kowali-

Stępocinie. W związku z powyższym konieczne było przygotowanie przez SPZOZ nowego Statutu 

uwzględniającego poprawki. Projekt ten został przedłożony Radnym w materiałach na dzisiejszą sesje.  

 Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania Statutu  

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kowali-Stępocinie. Rada Gminy głosowała: 

14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała 

Nr XLII.358.2022. 

  
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu przeprowadzenia 
postępowania konkursowego celem wyłonienia kierownika Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Kowali-Stępocinie.  
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że zgodnie z art. 49 ust. 2 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku 

konkurs na stanowisko kierownika podmiotu leczniczego niebędącym przedsiębiorcą ogłasza podmiot 

tworzący. Rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia 6 lutego 2012 roku w sprawie sposobu 
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przeprowadzania Konkursu na niektóre stanowiska kierownicze w podmiocie leczniczym niebędącym 

przedsiębiorcą (Dz. U. z roku 2021 r., poz. 430) określa min. sposób przeprowadzania konkursu  

w podmiocie leczniczym niebędącym przedsiębiorcą na stanowisko kierownika, skład oraz tryb  

i warunki powołania i odwołania komisji konkursowej (§5 i §10 w/w rozporządzenia). Powołanie 

komisji konkursowej wszczyna postępowanie konkursowe. Rozporządzenie Ministra Zdrowia w § 4 

wskazuje postępujące po sobie konkretne czynności prac komisji w postępowaniu konkursowym. 

Zgodnie ze stanowiskiem przyjętym w orzecznictwie to organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego jest władny do podjęcia uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej na 

stanowisko kierownika. W związku z ustaniem stosunku pracy dotychczasowego kierownika SP ZOZ  

w Kowali-Stępocina, konieczne jest przeprowadzenie postępowania konkursowego na w/w 

stanowisko. Z uwagi na powyższe podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że została powołana komisja konkursowa w składzie: 

 1. Dariusz Chruślak - przedstawiciel podmiotu tworzącego 

2. Alina Szczęśniak - przedstawiciel podmiotu tworzącego 

3. Aldona Osińska - przedstawiciel podmiotu tworzącego 

4. Oktawia Prasek - przedstawiciel podmiotu tworzącego 

5. Maria Puton-Kowalska - przedstawiciel podmiotu tworzącego - lekarz 

6. Jolanta Suligowska - przedstawiciel Rady Społecznej SPZOZ w Kowali-Stępocinie 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał czy Radni wnoszą uwagi do zaproponowanych członków 

Komisji Konkursowej. 

Brak uwag. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zaproponował na przewodniczącą Komisji Konkursowej Panią Alinę 

Szczęśniak. 

Pani Alina Szczęśniak wyraziła zgodę.  
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania konkursowego celem wyłonienia kierownika 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kowali-Stępocinie (wraz z § 2). Rada Gminy 

głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. 

Uchwała Nr XLII.359.2022. 

 
Ad. 11. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Kowala z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 
2021.  
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada obowiązek przedłożenia organowi stanowiącemu 
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jednostki samorządu terytorialnego sprawozdania z działalności pożytku publicznego za rok poprzedni. 

Program Współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2021 został przyjęty uchwałą Rady Gminy 

Kowala Nr XXVI.187.2020 z dnia 27 listopada 2020. 15 stycznia 2021 roku Wójt Gminy Kowala w ramach 

ujętych środków w budżecie Gminy, ogłosił otwarty konkurs na wykonanie zadań publicznych 

związanych z realizacją zadań Gminy Kowala w 2021 roku. Zaplanowana kwota była w wysokości 104 

tyś zł, a przekazana kwota organizacją była w wysokości 99 000,00 zł. Pomoc otrzymało sześć 

organizacji pozarządowych. Na 2022 rok została przeznaczona wyższa kwota. Na terenie naszej gminy 

funkcjonowało 14 zarejestrowanych organizacji pozarządowych. Działa również 4 jednostki OSP  

i zrejestrowani są jako stowarzyszenie. Pan Wójt bardzo jest zadowolony z działalności organizacji  

i stowarzyszeń.      

 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1080/54 położona w miejscowości 
Kosów, obręb Kosów Większy, gm. Kowala na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa sp. z o.o. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że projekt chwały przewiduje ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1080/54 położona w miejscowości 

Kosów, obręb Kosów Większy, gm. Kowala na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa sp. z o.o. Służebność 

o której mowa polega na prawie udostępnienia wyżej wymienionej nieruchomości gminnej pod 

budowę sieci gazowej średniego ciśnienia.    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 

1080/54 położona w miejscowości Kosów, obręb Kosów Większy, gm. Kowala na rzecz Polskiej Spółki 

Gazownictwa sp. z o.o. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów 

wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr XLII.360.2022. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomościach oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki nr: 167/3, 158 i 32 położone w 
miejscowości Ludwinów, obręb Ludwinów, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że projekt chwały przewiduje ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki nr 167/3, 158 i 32  położone  

w miejscowości Ludwinów, obręb Ludwinów, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. Służebność  

o której mowa polega na budowie urządzenia elektroenergetycznego tj. linii kablowej niskiego napięcia 

o długości 1,5 m², pas służebności o szerokości 1 metr. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki 

nr: 167/3, 158 i 32 położone w miejscowości Ludwinów, obręb Ludwinów, gm. Kowala na rzecz PGE 
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Dystrybucja S.A. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, 

przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr XLII.361.2022. 

 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 488 położona w obrębie Trablice, 
gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że projekt chwały przewiduje ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 488 położona w obrębie Trablice , gm. 

Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A.. Służebność o której mowa polega na budowie urządzenia 

elektroenergetycznego tj. linii kablowej średniego napięcia o długości 142 metry, pas służebności  

o szerokości 1 metr.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 

488 położona w obrębie Trablice, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. Rada Gminy głosowała: 14 

głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr 

XLII.362.2022. 

 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego zawarte pomiędzy Gminą 
Miasta Radom, a Gminą Kowala w zakresie powierzenia zadań z zakresu zbiorowego odprowadzania 
ścieków. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że Gmina Kowala otrzymała z Polskiego ładu prawie 10 milionów 

złotych na wykonanie kanalizacji w miejscowości Trablice. Razem z poprzednią dotacją jest na ten cel 

około 16 milionów złotych. Aby wykonać kolejne kroki najpierw musi być podpisane porozumienie  

z miastem Radomiem. Na początku czerwca porozumienie zostało wysłane do miasta Radomia, ale jak 

dotąd nie ma jeszcze żadnego odzewu. Na dzisiejszej sesji Wójt prosi o przyjęcie uchwały, ale nie 

ukrywa, że z czasem może być wprowadzona jakaś poprawka. Również miasto Radom musi przyjąć 

taką samą uchwałę. Jeśli porozumienia będą przyjęte wówczas Gmina Kowala może ogłaszać przetarg.       

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że gmina szykuje się nareszcie do rozpoczęcia budowy 

kanalizacji, ale najpierw muszą być podpisane porozumienia, a później wyłonienie wykonawcy  

i dopiero wejście wykonawcy. 

Radny Paweł Lis zapytał o § 4 punkt 3 „opłata za zbiorowe odprowadzenie ścieków ustalana będzie  

w wysokości ok 90 % stawki określonej w taryfie obowiązującej na terenie Gminy Miasta Radom…”  

w jaki sposób będzie to „około” ustalane?  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, aby Radny przeczytał cały ten punkt tam jest wszystko objaśnione.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jest już wstępne porozumienie z miastem Radom z 2017 czy 2018 

roku, i tam było takie przyzwolenie, że o te 10 % będzie troszeczkę taniej ponieważ ten zrzut będzie 
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hurtowy dla Gminy Kowala. Na dzień dzisiejszy czekamy na odpowiedź miasta Radomia co do tego 

zapisu. 

Radny Paweł Lis zapytał czy ta stawka będzie ustalana co roku? 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że podobnie będzie jak przy ustalaniu stawki za wodę. 

Stawkę za ścieki i za wodę ustalają Wody Polskie. Na dzień dzisiejszy czekamy na odpowiedź miasta 

Radomia, ale na pewno będzie jeszcze jedna umowa z wodociągami dotycząca rozliczenia.  

Radny Paweł Lis uważa, że jeśli już są zabezpieczone całe środki na kanalizacje to zostanie ogłoszony 

przetarg na cały I etap? 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że będzie wydzielona część miasta Radomia, ale od granic 

miasta Radomia będzie wykonane 11 km kanalizacji.  

Radny Paweł Lis zapytał o przewidywalny termin realizacji robót. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że 24 miesiące od podpisania umowy. 

Radny Paweł Lis zapytał o przewidywalny termin ogłoszenia przetargu? 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że wszystko zależy od podpisania porozumienia.   

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że może być potrzeba zwołania Sesji nadzwyczajnej.     

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie porozumienia 

międzygminnego zawartego pomiędzy Gminą Miasta Radom, a Gminą Kowala w zakresie powierzenia 

zadań z zakresu zbiorowego odprowadzania ścieków. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów 

przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr XLII.363.2022. 

 
Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Sołectw. 
 
Wójt Dariusz Bulski wniósł autopoprawki do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Sołectw.  

Poprawny zapis: w § 19 ust 1 „kadencja sołtysa, rady sołeckiej i innych organów powoływanych przez 

zebranie wiejskie trwa 5 lat. Zapis ten stosuje się do trwającej kadencji sołtysa i rady sołeckiej”. 

Wprowadzona autopoprawka jest wprowadzona do każdego statutu w § 19 rozdział 4 strona 3. 

W załączniku nr 14 w § 2 ust 1 wykreślamy słowo Augustów, a wpisujemy słowo Parznice.    

Sekretarz Gminy Alina Szczęśniak poinformowała, że Zgodnie z art. 35 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2022 r., poz. 559 ze zm.) organizacja i zakres działania jednostek 

pomocniczych określa rada gminy. W związku ze zmianą art. 16 ustawy o samorządzie gminnym 

wydłużeniu uległa kadencja rady gminy z 4 do 5 lat, projekt omawianej uchwały przewiduje wydłużenie 

dotychczasowej 4 letniej kadencji sołtysów i rady sołeckiej z 4 do 5 lat. Ponadto zostały wprowadzone 

następujące zmiany : 

• Zmiana nazwy sołectwa Kowala na Kowala-Stępocina w związku ze zmianą nazwy samej 

miejscowości Kowala na Kowala-Stępocina 
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• Dodanie nazw miejscowości, dotychczas nie ujętych w statutach, a obowiązujących zgodnie  

z Rozporządzenie Ministra Administracji i Cyfryzacji z dnia 13 grudnia 2012 r. w sprawie wykazu 

urzędowych nazw miejscowości i ich części: 

- sołectwo Augustów dodano miejscowości: Błonie, Kosów-Stacja, Zabierzów; 

- sołectwo Dąbrówka Zabłotnia dodano miejscowość: Załawie; 

- sołectwo Huta Mazowszańska dodano miejscowość : Huta Dolna; 

- sołectwo Maliszów dodano miejscowości : Lubelska, Majewo, Piachy; 

- sołectwo Młodocin mniejszy dodano miejscowość: Kąty; 

- sołectwo Romanów dodano miejscowości: Walentynów, Stawki, Podgórze; 

- sołectwo Rożki dodano miejscowość Adamów; 

- sołectwo Trablice dodano miejscowości : Ciborów, Pelagiów; 

Zgodnie z zarządzeniem Wójta Gminy Kowala nr 38.2022 z dnia 25 kwietnia 2022 roku w dniach 02.05 

– 16.05. 2022 roku zostały przeprowadzone konsultacje społeczne z mieszkańcami Gminy Kowala 

dotyczące uchwalenia statutu sołectw. Mieszkańcy mogli w tych dniach zgłaszać swoje uwagi do 

projektu uchwały w formie ankiet. Mieszkańcy nie wnieśli uwag do przedstawionych im statutów.  

W dniu 28 kwietnia 2022 roku zostało przeprowadzone spotkanie z sołtysami na którym przedstawione 

zostały zasady przeprowadzenia konsultacji i poproszono o ich aktywny udział w ich przeprowadzeniu. 

Sołtysi mieli za zadanie zapoznać mieszkańców z projektami statutów poszczególnych sołectw i przyjąć 

od nich ewentualne uwagi.  

Informacja o prowadzonych konsultacjach społecznych była umieszczona na stronie internetowej 

urzędu i w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Kowala.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Sołectw 

z naniesionymi poprawkami. Rada Gminy głosowała: 10 głosów za, 2– głosy przeciw, 1 – głos 

wstrzymujący, przy 2 Radnych nieobecnych (Radny Jan Malmon, Radny Marcin Jakubiak). Uchwała Nr 

XLII.364.2022. 

 
Ad. 17. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Kowala za 2021 rok. 
 
Wójt Dariusz Bulski wyjaśnił, że zostało wydane zarządzenie nr 50.2022 Wójta Gminy Kowala w sprawie 

przedstawienia raportu o stanie Gminy Kowala za rok 2020.   Raport jest konsekwencją zmiany ustawy 

o samorządzie gminnym w 2018 roku. Raport jest bardzo szczegółowy, opublikowany jest na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej, radni również otrzymali raport pocztą. W raporcie zawarte są 

informacje z poszczególnych referatów, nie zawsze o których rozmawia się na sesji. Wójt przedstawił 

najważniejsze informacje zawarte w raporcie. Podziękował pracownikom urzędu oraz jednostkom 

podległych za rzetelną pracę, rok 2021 był bardzo pracowity. Wójt zwrócił się również  

z podziękowaniami do Radnych i Sołtysów.  
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Przewodniczący Dariusz Chruślak podziękował za przedstawienie raportu o stanie Gminy Kowala.  

 
Ad. 18. Debata nad raportem o stanie Gminy Kowala za 2021 rok. 
 
Radny Dariusz Parszewski uważa, że należy ten raport ocenić pozytywnie ponieważ nasza gmina 

idzie w dobrym kierunku mimo zagrożeń jakie spotykamy na naszej drodze (pandemia, wysoka 

inflacja, wojna za naszą wschodnią granicą). Nasz gmina cały czas się rozwija, realizowane są 

inwestycje dzięki temu poprawia się byt naszych mieszkańców. Nie byłoby to takie proste gdyby nie 

napływ dotacji zewnętrznych. Radny przy okazji podziękował za pomoc wszystkim osobom, które 

pomogły w pozyskaniu tych dotacji, a szczególnie dofinasowanie do kanalizacji. Radny uważa, że 

możemy być również dumni z naszych sporowców, którzy odnoszą sukcesy na arenie 

międzynarodowej jak i krajowej. Oświata na terenie naszej gminy również się prężnie rozwija, a jak 

wiemy z tego tytułu gmina ponosi ogromne koszty.       

Radna Barbara Kołodziejczyk poinformowała, że można się jak najbardziej przychylić do słów 

Radnego Parszewskiego, że gmina idzie jak najbardziej w dobrym kierunku. Radna cieszy się, że jest 

w prognozie finansowej wpisany plan rozbudowy kanalizacji na terenie naszej gminy. Jeśli tylko 

gmina dostanie zielone światło to należy wykonać koncepcję dla Mazowszan jak i dla innych 

miejscowości.  

Radny Paweł Lis poinformował, że bardzo się cieszy, że kanalizacja gminna będzie szła naprzód. WPF 

zakłada wykonanie dokumentacji projektowej na lata 2023-2024 dla kolejnych miejscowościach. 

Bardzo dobrze, że udało się uzyskać dofinansowanie nie tylko na kanalizacje, ale również na 

wszystkie inne przedsięwzięcia w naszej gminie. Oczywiście należy się cieszyć tym co mamy, ale nie 

należy spocząć na laurach tylko trzeba patrzeć na inne gminy jak się rozwijają, należy się mierzyć  

z wyzwaniami, które są przed nami. Radny podał przykład gminy Zakrzew, gdzie dostała 

dofinansowania 9 milionów złotych do zakupu elektrycznych autobusów oraz stacji ładowania. 

Może nasza gmina powinna pomyśleć o takich stacjach ładowania, gdzie można pozyskiwać energie 

ze słońca. Co do budowy kanalizacji Radny jest bardzo zadowolony, że wreszcie cos zacznie się dziać, 

a najbardziej zadowoleni będą mieszkańcy miejscowości Trablice.     

Przewodniczący Dariusz Chruślak podziękował Panu Wójtowi, ale również osobom które się 

przyczyniły do pozyskania dofinansowań. Na pewno gmina dalej musi się rozwijać tak jak do tej 

pory, ale nie można się tylko skupiać na kanalizacji, ale należy zaspokajać inne potrzeby 

mieszkańców. Również trzeba zastanowić nad stworzeniem spółki usług komunalnych, może dzięki 

temu odbiór odpadów komunalnych byłby niższy.    

Radna Agata Kicior poinformowała, że rzeczywiście dzięki dofinansowaniom nasza gmina może się 

rozwijać z czego się wszyscy bardzo cieszą. Wreszcie zacznie być budowana kanalizacja nie tylko  

w Trablicach, ale również np. w Mazowszanach. Ale Radna czuje niedosyt, ponieważ nasza gmina 
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wcześniej zapomniała o budowaniu kanalizacji, inne gminy na dzień dzisiejszy mają już projekty na setki 

kilometrów. Radna życzyłaby sobie, aby było w naszej gminie myślenie perspektywiczne. Również, aby 

w najbliższym  czasie powstała koncepcja kanalizacji w Kosowie. Pani Kicior zauważyła, że na naszej 

gminie jest problem z transportem zbiorowy. Przez jakiś czas dobrze to działało, ale niestety 

przewoźnik zmniejszył ilość kursów przez co mieszkańcy mają ponownie problemy  

z dostaniem się do miasta Radomia.  

Wójt Dariusz Bulski podziękował za miłe słowa, które również powinny być skierowane do 

pracowników.  Jak w każdej gminie jest wiele problemów, a odnosząc się do tego, że poprzedni 

Wójtowie zapomnieli o kanalizacji, a może wówczas mieli inne problemy, najważniejsze, że  

w końcu uda się rozpocząć budowę kanalizacji. Pan Wójt odniósł się do komunikacji, niestety nie da 

się, że będzie autobus co pół godziny. Cały czas są prowadzone rozmowy, z Wójtem z Wierzbicy  

z przewoźnikiem niestety chodzi najbardziej o rentowność tych tras. Mimo dofinansowania tych tras 

przewoźnicy rezygnują. Zmniejszenie kursów jest też spowodowane wakacjami, po wakacjach wrócą 

niektóre kursy.  

 
Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Kowala. 
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał, kto jest za udzieleniem wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Kowala. Rada Gminy głosowała: 10 głosów za, 2– głosy przeciw, 1 – głos wstrzymujący, przy 2 Radnych 

nieobecnych (Radny Marcin Jakubiak, Radny Jan Malmon). Uchwała Nr XLII.365.2022. 

 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zarządził przerwę.  

Ad. 20. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2021. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że sprawozdanie było przekazane Radnym do końca marca 2022 

roku. Sprawozdanie jest bardzo szczegółowe, przedstawia wpływy oraz wydatki gminy Kowala, powiela 

się również z przedstawionymi wyżej w raporcie o stanie Gminy Kowala danymi. Pan Wójt jeszcze raz 

przeanalizował sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok i poinformował, że w 2021 roku  było 

wykonane 41 inwestycji, również był realizowany fundusz sołecki. Pan Wójt zapytał czy Radni maja 

jakieś pytania dotyczące przedstawionego sprawozdania. Brak pytań.  

 
Ad. 21. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy  
w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kowala sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Gminy za rok 2021. 
  
Przewodniczący Dariusz Chruślak poprosił Panią Skarbnik o przeczytanie uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy w Radomiu.  
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Skarbnik Gminy Agnieszka Delikat przeczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół 

Zamiejscowy w Radomiu Nr 3.e./303/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie z dnia 09 maja 2022 roku w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kowala 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2021. (Uchwała opublikowana na BIP Gminy Kowala). 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie.     

 
Ad. 22. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Kowala za 2021 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Odzimek odczytał wniosek o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kowala za 2021 rok. Uchwała Nr 1/2022 z dnia 23 maja 2022 roku, Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Kowala w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Gminy Kowala za 2021 rok  

i wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kowala za 2021 rok. Komisja Rewizyjna Rady 

Gminy Kowala wniosła o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021 w wyniku 

głosowania jawnego: 3 głosy– za, 0 głosów – przeciw, 2 głosy- wstrzymujące. Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Kowala za 2021 rok 

 
Ad. 23. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy  
w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kowala w 
sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu za rok 2021. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Odzimek odczytał uchwałę Nr 3.e./303/2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, z dnia 09.05.2022 roku w sprawie opinii  

o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kowala  w sprawie udzielenia Wójtowi 

absolutorium za rok 2021. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie - wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kowala w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium z wykonania 

budżetu za rok 2021 opiniuje pozytywnie. (Uchwała opublikowana na BIP Gminy Kowala).  

 
Ad. 24. Opinie Komisji na temat sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2021. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Krzysztof Farbiś poinformował, że 

w dniu 13 czerwca 2022 roku, odbyło się posiedzenie Komisji na, którym członkowie Komisji 

zaopiniowali pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021 oraz udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kowala. 4 głosy – za, 1 głos wstrzymujący.  

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa  

i Ochrony Ludności i Pomocy Społecznej Agnieszka Rola poinformował, że w dniu 17 czerwca 2022 roku, 

odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, na którym członkowie Komisji zaopiniowali pozytywnie 

sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021 oraz udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kowala- 

jednogłośnie. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowej Dariusz Parszewski poinformował, że w dniu 20 czerwca 2022 roku, 

odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej, na którym członkowie Komisji zaopiniowali pozytywnie 

sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021 oraz udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kowala 

jednogłośnie. 

 
Ad. 25. Dyskusja. 
 
Brak dyskusji. 

Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2021. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał Radnych, kto jest za zatwierdzeniem sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2021. Rada Gminy głosowała: 

12 głosów za, 0– głosów przeciw, 1 – głos wstrzymujący przy 2 Radnych nieobecnych (Radny Jan 

Malmon, Radny Marcin Jakubiak). Uchwała Nr XLII.366.2022. 

 
Ad. 27. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kowala z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2021. 
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał Radnych, kto jest za udzieleniem Wójtowi Gminy Kowala 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. Rada Gminy głosowała: 10 głosów za, 2– głosy 

przeciw, 1 – głos wstrzymujący, przy 2 Radnych nieobecnych (Radny Jan Malmon, Radny Marcin 

Jakubiak). Uchwała Nr XLII.367.2022. 

Wójt Dariusz Bulski podziękował Radnym za udzielenie absolutorium. Również Pan Wójt podziękował 

Pani Skarbnik Agnieszce delikat, Pani Sekretarz Alinie Szczęśniak, Kierownikom urzędu oraz podległym 

jednostkom. 

Ad. 28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na rok 2022. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że zwiększenie planu dochodów o kwotę 772 775,00 zł (dochody 

bieżące zwiększyły się o kwotę 810 555,70 zł, dochody majątkowe zmniejszyły się o kwotę 37 780,70 

zł) wynika to z: 

-zwiększenia planu części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 415 818,00 zł, z przeznaczeniem na 

podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli, 

- zwiększenie planu dochodów środków z wpływów z udziałów jednostek samorządu terytorialnego  

w opłacie od napojów alkoholowych w opakowaniach jednostkowych nieprzekraczających 300 ml  

w kwocie 15 409,49zł, 

- wprowadzenia środków z tytułu refundacji wydatków poniesionych w roku 2021 na prowadzenie 

punktu konsultacyjno-informacyjnego Czyste Powietrze w kwocie 9 698,15 zł, 
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-wprowadzenia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na dofinansowanie zadania 

pn. Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Kowala w kwocie 35 000,00 zł, 

- wprowadzenie dotacji na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub ćwiczeniowe 

lub sfinansowanie kosztu zakupów podręczników, materiałów edukacyjnych lub ćwiczeniowych dla 

szkół niepublicznych w kwocie 63 247,09 zł, 

- wprowadzenia pomocy finansowej uzyskanej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

programu „Mazowsze dla sportu 2022” na realizację zadania pn. Remont boiska wielofunkcyjnego przy 

Publicznej Szkole Podstawowej w Bardzicach w kwocie 147 634,00 zł, 

- wprowadzenie pomocy finansowej uzyskanej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

programu „Mazowieckie strażnice OSP -2022 „ na realizację remontu strażnicy OSP w m. Ruda Mała  

w kwocie 30 000,00 zł, 

- wprowadzenie pomocy finansowej uzyskanej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

programu „Mazowsze dla czystego powietrza 2022” na dofinansowanie realizacji zadania pn. Kontrola 

przestrzegania przepisów uchwały antysmogowej na terenie Gminy Kowala w kwocie 25 000,00 zł, 

- wprowadzenie pomocy finansowej uzyskanej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

programu „Mazowsze dla sołectw 2022” na dofinansowanie zakupu wyposażenia do świetlicy wiejskiej 

w Ludwinowie w kwocie 10 000,00 zł, 

- zwiększenie planu dochodów z tytułu zwrotów nienależnie pobranych świadczeń z lat ubiegłych  

w kwocie 34 000,00 zł, 

- zwiększenie planu dochodów majątkowych z tytułu sprzedaży zlikwidowanego samochodu 

strażackiego o kwotę 22 033,00 zł, 

- zwiększenia planu dochodów bieżących o kwotę 24 749,00 zł, 

- zmniejszenia planu dochodów majątkowych środków z Rządowego Funduszu Polski ład Program 

Inwestycji Strategicznych otrzymanych na realizację zadania pn. Budowa drogi gminnej w m. Kosów 

gm. Kowala – etap IV o kwotę 59 813,70 zł w związku z udzieleniem zamówienia na wykonanie zadania. 

Zwiększenie planu wydatków o kwotę 772 775,00 zł składa się z:  

- zwiększenia planu wydatków majątkowych o kwotę 543 445,30 zł, 

-zwiększenia planu wydatków bieżących o kwotę 229 329,70 zł, 

Zmiany planu wydatków obejmują wprowadzenie nowych zadań majątkowych, zmiany planu zadań już 

realizowanych, jak również zmiany planu wydatków bieżących wynikające z potrzeby zapewnienia 

bieżącej realizacji budżetu. 

W wyniku wprowadzonych zmian budżetu, przychody, rozchody nie ulegają zmianie.    

Wójt Dariusz Bulski omówił planowane inwestycje na terenie Gminy Kowala wpisane w tabelach. 
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Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Kowala na rok 2022. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw,  

0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr XLII.368.2022. 

 
Ad. 29.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w WPF jak już było wspomniane nie ma istotnych zmian, zadania 

które są wpisane wcześniej - pozostają. WPF zawsze jest dostosowany do budżetu.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw,  

0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr XLII.369.2022. 

 
Ad. 30. Sprawy różne. 
 
Wójt Dariusz Bulski poinformował, że można zgłaszać kandydatów na „Rolnika Roku”- Konkurs jest 

organizowany przez Starostwo Powiatowe w Radomiu.  

Radny Dariusz Parszewski poprosił, aby wystosować apel do mieszkańców naszej gminy o składanie 

deklaracji na źródła ciepła. Jak wiemy mija termin składania deklaracji 30.06.2022. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że mieszkańcy naszej gminy byli bardzo dobrze poinformowani  

o obowiązku złożenia deklaracji. A może tak być, że będzie wymagane zaświadczenie o złożeniu tej 

deklaracji, aby otrzymać dotację na węgiel.  

Radny Jarosław Słomka poinformował, że na murach nowobudowanej remizy w Kowali-Stępocinie 

zauważono pęknięcia. Czy urząd mógłby to sprawdzić dokładnie.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że docierały do niego pewne sygnały, ale od sprawdzenia takich 

informacji jest inspektor budowlany. Pan Wójt również sprawdzi to osobiście.  

Radny Jarosław Słomka poinformował, że Proboszcz Parafii Św. Wojciecha chciałby poszerzyć 

cmentarz, tylko jest jeden problem grunty należy przejąć od lasów państwowych i zmienić plan 

zagospodarowania przestrzennego.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że doskonale temat zna, nawet były już przeprowadzone rozmowy 

z nadleśnictwem w Radomiu. Pan Wójt uważa, że prośba Proboszcza jest jak najbardziej zasadna. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że sprawa już jest przygotowywana, niestety cała 

procedura może potrwać długo. Aby zmienić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

najpierw musi być zrobione studium. Całe procedury będą realizowane razem z Trablicami. Należy 

pamiętać, że gmina musi nabyć grunty od Skarbu Państwa, ale również musi te grunty wyłączyć  

z produkcji leśnej, gdzie stawka będzie x2 (opłata za wydzielenie działki z gruntów leśnych za ha wynosi 

330 000,00 zł).  
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Radny Paweł Lis zapytał czy już udało się dowiedzieć dlaczego źle działa oświetlenie uliczne  

w Trablicach.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że wszystkie uwagi które są składane do urzędu są 

natychmiast weryfikowane. Kierownik zapewnił, że powiadomi Radnego telefonicznie czy już zostało 

to naprawione.  

Wójt Dariusz Bulski uważa, że na krzyżówkach należy zamontować mocniejsze oświetlenie.  

Radny Paweł Lis zapytał czy są jakieś decyzje co do spółki komunalnej. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że cały czas gmina się zastanawia czy tworzyć spółkę komunalną, 

na dzień dzisiejszy czekamy na opinie prawną. A dokładnie chodzi o pieniądze z Polskiego ład, ponieważ 

one nie mogą iść bezpośrednio do spółki. Jeśli gmina uzna, że powołanie tej spółki komunalnej z.o.o. 

będzie kolidowało z tymi dotacjami (np. będzie problem z przekazaniem dotacji dla spółki) to urząd 

takiej spółki nie powoła.  

    

Ad.31. Zakończenie obrad. 

   

Przewodniczący Dariusz Chruślak zamknął XLII.2022 sesję Rady Gminy (godz. 13:35 ). 

Protokołowała: Aldona Osińska. 
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